
Oświadczenie złożone 

przez senatora Władysława Komarnickiego 

na 37. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 marca 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza 

Morawieckiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Obecnie odwołania od większości decyzji naczelnika urzędu celno-skarbowego składa się do tego samego 

organu. To skutek obowiązującej reformy w związku z utworzeniem Krajowej Administracji Skarbowej. 

Dotychczas decyzje naczelników urzędów skarbowych oraz dotychczasowych dyrektorów urzędów 

kontroli skarbowej mogli uchylać tylko dyrektorzy izb skarbowych. Teraz liczba uchylonych decyzji istotnie 

się zmniejszy. Rozpatrywanie tej samej sprawy dwukrotnie przez ten sam organ nie przyniesie takich efektów 

jak w przypadku odwołania do organu nadrzędnego – twierdzą eksperci prawa podatkowego. Ich zdaniem 

trudno liczyć na niezależność organu, który rozpatruje powtórnie tę samą sprawę. 

Będzie to miało też dalsze skutki. Decyzje trafiające do sądów administracyjnych będą znacznie częściej 

uchylane z przyczyn proceduralnych. Trudno bowiem wyobrazić sobie, aby organ przyznał się do 

popełnionych przez siebie błędów proceduralnych. 

Ponadto eksperci wskazują na problem z umieszczeniem w urzędach celno-skarbowych pionów 

orzeczniczych, czyli takich, które w istocie reprezentują ten sam organ jako drugą instancję. Zdarza się, że  

w jednych urzędach takie komórki są umieszczane w pionie wicenaczelników, w innych są podległe 

bezpośrednio naczelnikowi urzędu celno-skarbowego. 

W związku z powyższym proszę o informacje ww. sprawie. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 


